
2929

ZAČÁTKY U PMJZAČÁTKY U PMJ

2828

VE ZNAMENÍ ŠTÍRAVE ZNAMENÍ ŠTÍRA

Hezky řečeno. Představ si, že manželka jedno-
ho policajta, mimochodem tvého bývalého kolegy, 
mně přesně tohle dneska říkala. 

Jo? A to jsme si přitom nevolali. 
 
Říkala, že se v noci probudila a on vedle ní nele-

žel. A ji ani náhodou nenapadlo ho podezírat. Vě-
děla, že buď je v práci, nebo tu práci zapíjejí, pro-
tože už skončila a dobře dopadla. 

Kdyby ta ženská byla podezíravá, tak by s policajtem žít 
nemohla. Těch nocí a víkendů, kdy člověk nepřišel domů, 
bylo strašně moc. A mít žárlivou ženskou, aby ti furt volala 
třeba i do akce, to by fakt nešlo. Prostě v policejním man-
želství ta důvěra musí být. 

 
Vraťme se ještě na chvíli k té vojně. Dostali jste 

tam do těla? 
Určitě. Ani mně se v zimě nevyhnuly ty zmíněné omrz-

liny. Měli jsme za mazáky Slováky a oni věděli, že po voj-
ně jdeme k policajtům. A tak jsme dostávali zabrat. Když 
jsme v únoru skončili, tak jsem 1. března 1979 nastoupil 
k Pohotovostnímu pluku Veřejné bezpečnosti do Hrdlo-
řez. Měl jsem jen výuční list, tak jsem si tam musel dodělat 

maturitu, to byla už tehdy podmínka. Byl jsem tam osm-
náct měsíců.

A bavilo tě to tam? 
Docela jo. Ve škole jsme měli zajímavé předměty, od kri-

minalistiky přes dopravní službu až po střelby. A taky stáže, 
kdy nás třeba odvezli na PMJ a jezdili jsme s profíky. Tomu 
se říkalo „oko na doutnáku“. Byli jsme třetí v hlídce vzadu 
na sedačce a všechno jsme víceméně „okukovali“. Někdo byl 
zase na místním oddělení. To se prostě takhle točilo, aby-
chom si přičichli ke všemu. 

A co tě bavilo nejvíc? 
No v PMJ se jezdilo v autě, takže tam nebyla zase tak 

veliká zima, ale hlavně se tam pořád něco dělo. Sloužily se 
patnáctihodinové služby. Jezdilo se v patnáctkách žigulících 
a jako lepší auto byl k dispozici maximálně Ford Escort. Ale 
bylo to skvělé, a tak jsem si pak napsal žádost právě k PMJ. 
S kamarádem jsme si o volnu dojeli za šéfem a řekli jsme 
mu, že bychom moc rádi sloužili právě u nich. Výhoda taky 
byla, že jsem bydlel kousek od Prahy na tu správnou stranu 
a dostat se z domova do služby netrvalo dlouho. Oni měli 
zájem o kluky, kteří mají řidičák a baví je jezdit. Po škole 


